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Algemene beschouwingen 
Programmabegroting 2017-2020 
 
Geachte voorzitter, raadsleden, college, toeschouwers op de publieke tribune, pers en thuis, 
 
Zoals ieder jaar hebben alle fracties weer hun best gedaan om de begroting te bestuderen 
en te doorgronden. Ook de fractie van Lokaal Belang heeft de plannen en de geldzaken die 
er aan vasthangen goed bekeken. Lokaal Belang heeft bij het kritisch doornemen van de 
begroting vooral gekeken naar de afspraken in het coalitieakkoord. Dat is immers leidend 
voor deze bestuursperiode.  
 
Wat ons als eerste opvalt is de beknopte en heldere wijze van weergeven van de 
programma's. De complimenten gaan dan ook uit naar de medewerkers die het voor elkaar 
gekregen hebben om de begroting van 2017 ook voor onze inwoners overzichtelijk op een rij 
te krijgen.  Fractie van Lokaal Belang bedankt het college en onze medewerkers dan  voor 
deze heldere begroting. Ook de beantwoording van onze vragen verdient een compliment. 
Het blijft verbazingwekkend te zien hoeveel er wordt bereikt en hoe gewoon we dit met z'n 
allen vinden. Pas als er iets misgaat, valt het op hoeveel er goed gaat. Goed gaat het ook met 
de begroting van dit college. Sluitend. Onze welgemeende complimenten. 
 
Lokaal Belang constateert dat de begroting ontwikkelingen doormaakt, het document wordt 
steeds publieksvriendelijker. Niet alleen de raadsleden maar ook alle andere 
geïnteresseerden kunnen nu eenvoudig zien waar de gemeente haar geld op hooflijnen aan 
uitgeeft. De begroting moet ook duidelijk zijn. Doelen moeten niet voor meerdere uitleg 
vatbaar zijn, oftewel:  Effecten moeten nog Smarter geformuleerd worden. Lokaal Belang 
vindt het belangrijk dat wij onze inwoners informeren met een verkorte versie van de 
begroting; in één oogopslag moet duidelijk zijn waar de gemeente Oude IJsselstreek haar 
gelden aan uitgeeft. Graag horen wij van het college welke mogelijkheden er zijn ten aanzien 
van het in vogelvlucht informeren van onze inwoners over de begroting. 
 
Een financieel solide basis is nodig, want er blijven steeds onzekerheden. Denk aan de 
decentralisaties, de uitvoeringskosten van toekomstig, nieuw beleid en de fluctuaties in het 
gemeentefonds. "Gezondheid is belangrijker dan rijkdom", zegt een volkswijsheid. Gelukkig 
maar, want de programmabegroting laat zien dat Oude IJsselstreek financieel gezond is, 
maar met de nodige zorg. Ten aanzien van de beheersing van de financiën: er is een 
meerjarig sluitende begroting, maar we kunnen niet achterover leunen; dus blijven werken 
aan duurzaam bestendige oplossingen ten aanzien van de diverse budgetten. 
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Als gemeentelijke organisatie werken we voor onze inwoners. Eén van de belangrijkste 
pijlers vindt Lokaal Belang:  Communicatie, informatie/voorlichting. Manier van 
communiceren dient aan te sluiten bij de wensen van nu, want de samenleving verandert. 
De verwachtingen van de gemeentelijke dienstverlening en communicatie liggen hoger. De 
gemeente moet goed bereikbaar zijn en zorgen dat informatie goed vindbaar is. De groep 
moeilijk lezenden wordt steeds groter, dus herhalen van artikelen op de gemeentepagina in 
de weekkrant, digitaal makkelijk te vinden op de website maar ook, op meerdere plekken 
beschikbaar stellen van folders voor onze inwoners is géén overbodige luxe.  Immers, we 
hebben als gemeente een actieve informatieplicht. College, communicatie is de methode om 
onze inwoners te informeren. Visie- en verbeterslagen, hoe gaan we dat aanpakken? Wat 
kunnen de inwoners van de gemeente verwachten, zowel informatief maar ook 
“samenwerkend” met de gemeente? Lokaal Belang is van mening dat dialoog met inwoners 
daarbij centraal dient te staan. Sterker nog: die dialoog dient door de organisatie opgezocht 
te worden.  
 
Voorzitter, laten we er voor zorgen dat in onze gemeenten leven in de brouwerij blijft. Dat 
we niet afzakken in een soort beheergemeente. De samenleving verandert van verzorging 
naar participatie. Oude IJsselstreek is op alle gebieden de nodige aanpassingen aan het 
doen: in de organisatie, in samenwerkingsverbanden, met digitalisering, met bestuurlijke 
vernieuwing en met ruimte voor initiatieven van inwoners. Dit vraagt veel van alle 
betrokkenen. Er gebeurt heel veel. Hiervan is lang niet alles zichtbaar. Dat hoeft ook níet. 
Maar één ding blijft de fractie van Lokaal Belang belangrijk vinden; praten met inwoners, 
verenigingen en instellingen in de beleidsontwikkelingen en niet alleen willen horen. Op vele 
terreinen wordt hard gewerkt om Oude IJsselstreek nog beter, socialer en duurzamer te 
maken en daarmee vitaler. Er zit veel ambitie in de samenleving. Daar spelen de inwoners als 
vrijwilligers, mantelzorgers en als vrijwilligers in allerlei verenigingen een belangrijke rol. 
Koesteren moeten we deze mensen. 
 
Op een aantal items uit deze begroting gaan wij nader in. 
 

Programma 1: De gemeente waar het goed wonen is 
Voor Lokaal belang is de Visie op Dru Industriepark van groot belang. Een visie die samen 
met alle partijen op het park wordt gemaakt. In het voorjaar 2017 verwacht Lokaal belang 
deze visie te kunnen behandelen in deze raad. 
 
Het parkeren aan de overzijde van de Oude IJssel was- en is  een heet hangijzer voor Lokaal 
Belang. We weten dat de aanleg van parkeervoorzieningen ten behoeve van de activiteiten 
op het DRUpark een verplichting is. Lokaal belang vindt dan ook  dat het parkeren- en 
verkeer op het DRU Industriepark onderdeel van de DRUvisie dient te zijn. Eerst moeten wij 
als raad de visie vaststellen. Pas daarna kan het parkeren uitgewerkt en zo nodig aangelegd 
worden.  
 
Wat Lokaal belang betreft moeten er meerdere scenario’s  zowel ten aanzien van het 
ruimtegebruik als financieel uitgewerkt te worden, zodat deze gemeenteraad daaruit de 
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juiste keuze kan maken. Hiervoor zullen wij dan ook zo nodig in de 2e termijn een motie 
indienen.  
 
Programma 2: Een leefbare gemeente 
Decentralisaties 
Het jaar 2017 is het derde jaar waarin de decentralisaties  “des gemeentes”  zijn.  Na  bijna 2 
jaar ervaring  krijgen we steeds meer zicht op  “het nieuwe werken” in de jeugdzorg, WMO 
en participatie.  
 
Iedereen beseft nu wel dat de rol van zowel onze inwoners als de overheid anders wordt,  
faciliteren en richting geven en hulp indien het echt nodig is. Deze omschakeling is voor 
iedereen lastig en  het is aan alle kanten wennen. Zorg voor onze inwoners is belangrijk.  De 
gemeente is een “spil” in het zorgveld. Er moet vooral ook duidelijkheid zijn over de rol en 
de te verlenen zorg van- en aan elke partij. Aan het armoede beleid wordt inmiddels met –
ervaringsdeskundigen- gewerkt. College, wanneer kan deze gemeenteraad de eerste 
informatie hierover verwachten? 
 
Een belangrijk aandachtspunt in het sociaal domein betreft de administratieve lasten voor 
met name de zorgaanbieders. Door het kabinet was al flink gesneden in het budget, dus als 
een te groot deel van het overblijvende budget op gaat aan onnodige administratieve lasten, 
blijft te weinig geld over voor waar het echt om gaat, namelijk goede preventie en 
hulpverlening. Graag horen wij wat het college doet en heeft gedaan om de administratieve 
lasten voor zorgaanbieders zoveel mogelijk te beperken. Inmiddels weten we dat er in dit 
huis investeringen worden gedaan in personeel en ICT van het zorgloket,  om het werk 
binnen de muren van het gemeentehuis aan te kunnen en beter te kunnen uitvoeren. Wij 
horen graag of Oude IJsselstreek zijn zaakjes qua privacy en informatiebeveiliging goed op 
orde heeft en welke garanties zij ons op die punten kan geven. 

 
Subsidiebeleid  
Vanuit de deelnemer gezien mag je er wellicht vanuit gaan dat iemand die ervoor kiest om te 
gaan sporten ook voor de kosten opdraait. Vanuit het oogpunt van al die vrijwilligers die 
verenigingen etc. draaiende houden is dat wel anders. Zij verrichten heel veel werk voor nop 
en moeten daar waar nodig “gefaciliteerd” te worden om die club draaiende te houden. 
Vanuit Lokaal Belang beseffen we terdege dat  de herziening van het subsidiebeleid  niet 
makkelijk is. Onze insteek is dat we werken aan een zo gedragen mogelijke en eerlijke 
verdeling. De hamvraag blijft: Wat is de bedoeling- en wat is het doel van subsidieverlening?  
 
Nieuw in de bewegings-scene: de Buurtsportcoaches 
Een goede zaak dat we mensen, zowel jong- en oud,  proberen in beweging te krijgen. 
Natuurlijk wel zorgen voor een zo efficiënt- en effectief mogelijke inzet! Met name kinderen 
moeten kunnen meedoen! In bijlage G van deze begroting zien we dat er in onze gemeente 
52 % NIET sporters zijn. Hoe kunnen we hier een positieve draai in gang zetten? Jong 
stimuleren,  misschien de coaches de scholen in? College, welke ideeën zijn er nog meer om 
zoveel mogelijk inwoners (jong- en oud) aan het bewegen te krijgen? 
 



4 

 

Laborijn, de nieuwe organisatie, sinds 1 januari 2016 officieel aan het werk. Graag zien wij 
regelmatig informatie over de stand van zaken m.b.t. deze nieuwe samenwerking door 
presentatie, excursie of raadswerkdag. 
 
Onze inwoners zijn betrokken, actief,  (burger)initiatieven zie je overal “oppoppen”. 
Complimenten voor onze inwoners. Initiatieven moeten realistisch en op de juiste waarde 
ingeschat te worden en daar waar vanuit de gemeentelijke organisatie een extra zetje of 
(tijdelijke)  ondersteuning benodigd is, moet dat kunnen.   
 
Natuurlijk zijn er vele mantelzorgers. Velen zijn niet bekend, ook deze groep verdient juist 
aandacht en daar waar nodig ook ondersteuning. Ondersteuning hoeft niet altijd  “de 
gemeente” te zijn. Ook kunnen organisaties elkaar helpen. Gemeente, zorg ervoor dat je een 
spin in het web bent en als verbinder de informatie deelt. Het doen van vrijwilligerswerk  zal 
in de ogen van Lokaal belang geen belemmering mogen zijn.  Actief meedoen ondersteunt 
inwoners en zorgt voor het voorkomen van eenzaamheid. Op welke wijze kan het college 
hier nog meer de nadruk op leggen? 
 
Er wordt veel van verenigingen, stichtingen, buurten, etc. gevraagd. Al deze mensen zijn 
actievelingen met het hart op de goede plek. Nu samenwerken met- en het betrekken van  
jongeren is  zorgen voor betrokken inwoners in de toekomst. De toekomst, daar moeten we 
blijvend  aan werken. Het voortbestaan van vele organisaties is hierbij gebaad. Spiegelen en 
durven vooruitkijken leidt tot het maken van een goede toekomstvisie. 
 
Basismobiliteit 
Er is hard aan getrokken en met ingang van 01-01-2017 nemen 7 Achterhoekse gemeenten  
het Regio taxi vervoer over.  Meerdere  vervoersstromen (ook doelgroepenvervoer, zoals 
leerlingenvervoer) worden verweven tot 1 vervoersstroom.  We weten dat er hard gewerkt 
is aan dit toekomst bestendig vervoer. Lokaal Belang hoopt op een soepele opstart. Echt op 
tijd communiceren,  via vele kanalen iedereen bereiken blijft belangrijk.  

 
Programma 3: De werkende gemeente 
 
Vrije tijds economie 
Het met elkaar in contact brengen van allen die werken binnen de vrijetijdseconomie wordt 
steeds belangrijker. Er wordt veel georganiseerd maar juist vrijwilligers organisaties en 
bedrijven moeten er samen voor zorgen dat 1 + 1 drie wordt. Elkaar informeren en 
informatie dient makkelijk bereikbaar te zijn voor iedereen. En dit moet een van de 
basisuitgangspunten zijn. De fysieke infrastructuur, dus het begaanbaar houden van en tijdig 
onderhoud van fiets- en wandelpaden wordt inmiddels al door vele vrijwilligers gedaan, 
maar dit blijft  voor een groot deel een taak van de gemeente. 
 
Duurzaamheidsagenda 
Binnen de fractie van Lokaal Belang is uitgebreid gesproken over duurzaamheid. In de 
begroting staat  hiervoor €150.000,- gereserveerd. Lokaal Belang vindt dat het hele bedrag 
van €150.000,- voor duurzaamheidsmaatregelen beschikbaar moet zijn en wil meepraten 
over de inzet van deze gelden. Wij dienen zo nodig in de 2e termijn hiervoor een motie in. 
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De fractie van Lokaal Belang vindt dat onderwijs en economie een bescheiden plek hebben 
gekregen in deze begroting. Zowel onderwijs- en economie zijn aanjagers voor het 
welbevinden van onze inwoners. 
 
De wereld om ons heen veranderd steeds sneller. Eén van de bedrijfstakken die hiervan het 
meest te lijden hebben is de detailhandel. Winkels sluiten, leegstand van panden, niet het 
beeld van een bloeiend centrum in onze kernen.  De Regio heeft een detailhandelsvisie, 
maar college, wanneer gaan wij als gemeente Oude IJsselstreek aan de slag met onze lokale 
visie ten aanzien van onze winkelstructuur en het voorkomen van leegstand?  
 
Breedband, is een heikel punt voor Lokaal belang. De digitale bereikbaarheid gaat op veel 
plekken in het buitengebied niet verder dan 1Mb.  Deze digitale snelweg in het buitengebied 
mag geen vertraging oplopen.  Kortom: “werk aan de winkel”. 
 
Onderhoud wegen. Heel goed dat de Sinderenseweg in de kern Sinderen wordt nu eindelijk 
aangepakt, maar er zijn meer prioriteiten: afrit A3-Netterden, onderliggend wegennet 
N18/A18, maar ook zijn er nog wensen in Varsselder en de wegenstructuur rondom Silvolde. 
 

Regionale en internationale samenwerking 
Samenwerken is niet altijd makkelijk. Insteek van Lokaal Belang is dat (regionale) 
samenwerking, de afstemming met onze regionale partners, wel wat moet opleveren. Dus 
passende samenwerking met onze buurtgemeentes. De hele wereld is door de huidige 
mogelijkheden binnen de kortst mogelijke tijd in onze huiskamer. Insteek van Lokaal Belang 
is dat de Regio niet bij haar grenzen ophoudt, maar dat er ook over deze grens heen gekeken 
moet worden.  Lokaal Belang wil daarom verder kijken richting 2025. Wat is het doel van 
samenwerken? Nut- en noodzaak van samenwerken moet duidelijk zijn. Lokaal Belang staat 
geen omslachtige manier van samenwerken voor. De Achterhoek moet niet alleen met 
zichzelf bezig zijn maar ook verder kijken. Ten aanzien van de Regionale Samenwerking 
dienen wij zo nodig in de 2e termijn ook een motie in.  
 
Programma 4: De dienstverlenende gemeente 
Het coalitieakkoord gaat uit van een sluitende begroting, de voorliggende  begroting is 
meerjarig sluitend. De in de voorjaarsnota benoemde speerpunten zijn nu allemaal 
verwerkt. Onze complimenten gaan dan ook uit naar het college hiervoor. Wij zijn wij ons 
bewust van de op pagina 4 genoemde risico’s. Duidelijk mag zijn dat Lokaal Belang verwacht 
dat, daar waar wij direct invloed kunnen uitoefenen, een  beheerst financieel beheer 
plaatsvindt. Ten aanzien van  BBV (Besluit Begroting en Verantwoording) willen wij het 
volgende opmerken. Over de bedrijfsvoering willen wij graag regelmatig bijgepraat worden 
en betrokken worden. Bij voorkeur op dezelfde manier, zoals dit nu ook via de commissie 
MO ten aanzien van de financiële ontwikkelingen in het zorgdomein plaatsvindt.  
 
Er is de laatste jaren veel geïnvesteerd in gebouwen, wegen en riolering. Veel is tip-top voor 
elkaar. Korte- en lange termijn visie ten aanzien van investeringen moet er zijn. Lokaal 
Belang staat  niet voor ad hoc investeringen. De leningportefeuille moet na nog een kleine 
stijging dit jaar nu een dalende lijn gaan inzetten.  
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De stijging van de OZB blijft beperkt tot 3 %. Rioolbelasting is kostendekkend en de kwaliteit 
van de rioolstelstel in onze gemeente uitstekend. Lokaal Belang complimenteert het college 
hiermee. Afvalstoffenheffing, mede door gewijzigd beleidsplan, nieuwe containers, ander 
ophaalregime levert financiële voordelen op voor onze inwoners. 
 
Veiligheid 
Er gaat veel goed: minder misdrijven, minder verzuim, zo concluderen wij uit bijlage G. van 
de programmabegroting. Opvallend is wel de vele verkeersslachtoffers. Kan het college 
aangeven of de jeugd voldoende geïnformeerd wordt middels voorlichting op school?  
 
Handhaving 
Voorzitter, ten slotte handhaving ten behoeve van een veilig en gezond leefklimaat. De 
gemeentelijke handhaving heeft betrekking op ruimtelijke ordeningstaken, toezicht in de 
openbare ruimte om zwerfafval, parkeeroverlast en overlast door honden zoveel mogelijk te 
beperken en om handhaving van de Drank- en Horecawet. Per taak zien wij graag dat 
ambtelijke capaciteit wordt bepaald. Op deze manier worden aan de taken die met 
veiligheid en gezondheid te maken hebben een hogere prioriteit en daarmee dus meer 
capaciteit toegekend. 
 
Op basis van het Besluit omgevingsrecht is een gemeente verplicht om jaarlijks een integraal 
uitvoeringsprogramma voor haar handhavingstaken vast te stellen. Naar aanleiding daarvan 
verwachten wij van het college een Handhavingsuitvoeringsprogramma (HUP) in het 
voorjaar van 2017. Lokaal Belang wil graag naar de inwoners helder maken wat men op het 
gebied van toezicht en handhaving op bovengenoemde taakvelden van de gemeente Oude 
IJsselstreek mag verwachten. Uitgangspunt bij handhaving is volgens Lokaal Belang het 
waarborgen van veiligheid en een gezond leefklimaat. Het ongedaan maken van een 
overtreding is belangrijker dan het opleggen van een sanctie. De gemeente heeft namelijk 
een maatschappelijke verantwoordelijkheid bij het voorkomen of wegnemen van risico’s op 
tal van terreinen. 
 
Voorzitter, het motto van de coalitie is ‘samen verder’. Wij hopen dat dit niet alleen voor de 
coalitie geldt, maar voor de hele raad, zodat we samen de goede dingen voor Oude 
IJsselstreek doen. 


